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Spørgsmål 
Vil ministeren undersøge, om der har været whistleblowers, eller om 
konkrete sager har indikeret, at der var noget galt med forvaltningen af 
tilskud på fiskeriområdet? 
 
Svar 
Siden april 2014 er borgere, organisationer og andre på den daværende 
Landbrugs- og Fiskeristyrelses hjemmeside1 blevet opfordret til at 
anmelde ulovligt brug af EU-tilskud. Opfordringen til at indrapportere 
konkrete mistanker om, at en person eller virksomhed bevidst bedriver 
ulovligt fiskeri eller modtager EU-tilskud under falske forudsætninger, 
fremgår også af Fiskeristyrelsens hjemmeside2. Der har i perioden 2014-
2017 været én indrapportering på fiskeriområdet. Fiskeristyrelsen har 
efterfølgende vurderet, at sagen skulle behandles som en klagesag over et 
meddelt tilsagn. 
 
Rigsrevisionens beretning om tilskud på fiskeriområdet nr. 1/2018 er 
udarbejdet på baggrund af en omfattende undersøgelse, som har afdækket 
nogle betydelige og systemiske mangler i forvaltningen af tilskudsområdet. 
 

                                              
1 https://lbst.dk/tilskud-selvbetjening/anmeld-ulovligt-brug-af-eu-tilskud/#c15167. 
2 https://fiskeristyrelsen.dk/tilskud/tilskudsguide/. 
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Beretningen har således tilvejebragt et tværgående overblik over 
svaghederne i forvaltningen, som ikke tidligere er blevet konstateret ved 
enkeltsagsbehandling.  
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